**April / Issue 149** 

## Sports Administration Newsletter 2025 體育署電子報





#### 目錄 CONTENTS

- 03 Hurry and Claim Your Youth Sports Vouchers to Join Activities 青春"Fun"起來 快領青春動滋券作伙玩
- 06 Creating a Healthy and Energetic Workplace
   Subsidy Program for Corporate Recruitment of Sports Instructors
  打造健康活力職場──114 年企業聘用運動指導員補助方案
- O9 Intensive Training for the Rhine-Ruhr 2025
  Summer World University Games Begins
  The Sports Administration Provides Strong Logistical Support
  2025 德國萊茵魯爾世大運集訓全面展開 體育署全力支援後勤
- 12 The Second National Survey on Sports Facilities Reveals Significant Growth in Accessible Sports Facilities, Enhancing the Exercise Environment 全國運動設施第 2 次現況調查結果公布 全民運動設施大幅成長 運動環境更友善
- Vice President Hsiao Bi-khim Attends the Opening Ceremony of the 2025 National Intercollegiate Athletic Games Encourages Athletes to Challenge Themselves and Try Their Best 蕭美琴副總統蒞臨 114 年全大運開幕典禮 勉勵選手挑戰自我全力以赴

### Hurry and Claim Your Youth Sports Vouchers to Join Activities



► Hurry to claim your Youth Sports Vouchers — Let's "Exercise and Watch Games" Together

Starting January 1, 2025, the Sports Administration (SA) is issuing this year's NT\$500 Youth Sports Vouchers. Anyone aged 16 to 22 (born between January 1, 2003, and December 31, 2009) is eligible to claim the voucher on the official Sports Voucher website (500.gov.tw). These vouchers can be used at participating vendors for services related to "doing sports" and "watching games."

The SA encourages young people to team up and head to sports facilities like civil sports centers, gyms, and bowling alleys to enjoy the fun of group workouts and break a sweat. The 36<sup>th</sup> season of the Chinese Professional Baseball League (CPBL) has also officially begun. Young people can use the vouchers to "watch games," including buying tickets or team

merchandise to cheer for their favorite teams. For those who can't attend in person, the vouchers can also be used to subscribe to sports streaming services and enjoy highlights or replays anytime.

Local governments and national scenic area administrations have recently combined various sports events—like road running, triathlons, cycling races, and water sports—to attract participants from across Taiwan. Youths can use their vouchers to cover registration and related costs. They can also explore more participating businesses on the Sports Voucher website. The aim is to encourage young people to develop healthy habits of exercising and watching sports, while also boosting domestic tourism and creating a new sport for all experience.

#### ■ 青春"Fun"起來 快領青春動滋券作伙玩

教育部體育署自114年1月1日起發放本年度500元青春動滋券,只要符合16-22歲(自92年1月1日至98年12月31日期間出生)的民衆,皆可至動滋網(500.gov.tw)領取,可供青年族群用於「做運動」、「看比賽」相關服務合作店家消費抵用。

體育署鼓勵青年朋友揪團前往國民運動中心、健身房及保齡球館等運動場館享受揪團運動、揮灑汗水的樂趣。此外,中華職棒大聯盟36年新球季正式點燃戰火,青年朋友可利用青春動滋券「看比賽」,購買賽事票券及現場應援週邊商品,爲支持的隊伍加油吶喊;無法親臨現場的朋友,也可訂閱運動賽事轉播影音服務,一鍵回放精采瞬間、輕鬆追賽不漏接。

各縣市政府及國家風景區管理處近期結合 各類運動賽事,吸引全國各路好手共襄盛舉參 加路跑、鐵人三項、自行車、水上活動等賽事, 青年朋友可以利用靑春動滋券抵用報名費及活 動相關費用,或上動滋網搜尋更多合作店家, 期能藉此鼓勵靑年朋友培養做運動、看比賽的 健康促進習慣,同時振興國內觀光旅遊產業, 打造全民運動新體驗。

## Creating a Healthy and Energetic Workplace — Subsidy Program for Corporate Recruitment of Sports Instructors



► This year's Subsidy Program for Corporate Recruitment of Sports Instructor is now open for online applications. Enterprises are invited to join in promoting employee fitness! Applications are accepted until September 14, 2025.

To promote diverse employment opportunities for sports talents and encourage enterprises to promote employee sports activities, the Sports Administration (SA) launched the "Corporate Recruitment of Sports Instructors" project in 2018.

This project encourages enterprises to hire sports instructors and provides subsidies for organizing employee sports activities, with the goal of enhancing sports culture and vitality in the workplace. To date, 645 sports instructors have been hired, and

over 2,300 employee sports events with more than 570,000 participants have been subsidized.



➤ To promote diverse employment opportunities for sports professionals and encourage companies to support employee fitness, the SA has implemented the Corporate Recruitment of Sports Instructor Project since 2018. This project encourages enterprises to hire sports instructors and provides subsidies for organizing employee sports activities, with the goal of enhancing sports culture and vitality in the workplace.

The 2025 "Subsidy Program for Corporate Recruitment of Sports Instructors" is now accepting online applications, with a deadline of September 14, 2025. Enterprises are encouraged to participate in promoting employee sports activities. This year, the program offers increased subsidies, with companies hiring new sports instructors eligible for up to NT\$2.45 million in funding for employee

sports activities. Companies that continue to employ previous instructors will receive an additional NT\$150,000 per instructor.

To promote the overall sports culture in companies and encourage enterprise exchange, this year the project will also organize "Corporate Sports Events." To encourage enterprises to participate, the subsidy has been increased by NT\$50,000. Details of the events and participation will be announced on the "iSports Information Platform" event webpage. Companies are invited to actively register and strive for honors. The aim is to encourage employees to stay fit in daily life and use sports events as a way to make friends.

The SA also offers additional free incentive measures, including "Technological Fitness Testing," "Sports Celebrity/ Ambassador Lectures," "Consultation Services," and "Sports Instructor Training Courses." These aim to help enterprises promote employee sports activities and activate human resources within the company. Enterprises interested in applying can contact the Project Management Center and use the "iSports Information Platform" for online job matching with sports professionals. For more details, visit the event webpage (https://isports. sa.gov.tw/apps/SGM/index.aspx) or call 02-7737-8089.

#### ■ 打造健康活力職場──114 年企業聘用運動指導員補助方案

促進運動人才多元就業及鼓勵企業推廣職工運動,教育部體育署自 107 年起推動「企業聘用運動指導員」專案,鼓勵企業聘用運動指導員,補助企業辦理運動活動,以期提升職工運動風氣與職場活力。推動專案迄今共計輔導企業聘用 645 名運動指導員,補助企業辦理 2,300 多項員工運動活動,逾 57 萬人次參與。

今(114)年度「企業聘用運動指導員補助方案」現已開放企業線上申請,歡迎企業一同加入推廣職工運動的行列,受理申請至114年9月14日截止。今年度方案除了持續透過企業聘用運動指導員,補助企業辦理運動活動,更進一步提升整體補助額度,企業「新聘用」運動指導員,並符合加碼條件,最高可申請辦理職工運動活動經費達新臺幣245萬元,另針對曾申請通過本案且「持續聘用」原運動指導員之企業,則每1名增加新臺幣15萬元額度。

為推展整體企業運動風氣及促進企業交流,本專案今年度特別辦理「企業運動賽事」, 為鼓勵企業搭配「企業運動賽事」,本專案也同步加碼新臺幣 5 萬元額度,相關賽事資訊與辦法將於「i運動資訊平台」活動網頁公告,歡迎企業踴躍報名爭取榮譽。期待企業能藉由參加賽事誘因,鼓勵職工於平日培養體能,在賽事中以運動會友。

體育署表示,除上述豐富資源外,更提供「科技體適能檢測」、「運動名人/大使講座」、「輔導諮詢服務」等免費獎勵措施,並開辦「運動指導員增能課程」,協助企業推廣職工運動並活化企業人才資源,歡迎有意申請的企業洽詢企業聘用運動指導員專案管理中心,善用「i運動資訊平台」線上求職求才媒合服務,串聯企業與體育運動專業人才。更多最新消息請上「i運動資訊平台」活動網頁(https://isports.sa.gov.tw/apps/SGM/index.aspx)查詢,或來電專案管理中心(02-7737-8089)。

# Intensive Training for the Rhine-Ruhr 2025 Summer World University Games Begins The Sports Administration Provides Strong Logistical Support



➤ To actively prepare for the Rhine-Ruhr 2025 2025 Summer World University Games, in February this year, representatives from the SA, the Chinese Taipei University Sports Federation, the National Sports Training Center, and the Taiwan Institute of Sports Science visited Essen and Berlin in Germany to inspect potential sites for logistics stations. A final decision will be made after a comprehensive evaluation.

(From left: SA Section Chief of the Competitive Sports Division Hung Yi-chuan; Deputy Division Director Tai Wanlin; SA Deputy Director-General Fang Jui-wen; and Chinese Taipei University Sports Federation Secretary-General Yu Ching-fang)

The Rhine-Ruhr 2025 FISU World University Games (Rhine-Ruhr 2025) are scheduled to be held from July 16 to 27 this year in the Rhine-Ruhr region of Germany. The selection procedures for each competition category have been completed and announced. Taiwan's athletes are expected to participate in 15 sports, including athletics, swimming, artistic gymnastics, rhythmic gymnastics, basketball, volleyball, table tennis, tennis, fencing, judo, taekwondo, archery, badminton, rowing, and beach volleyball. The selected training teams began their intensive training camps starting February 1 of this year.

To strive for outstanding results in this year's Summer Universiade, the training strategy for this edition integrates preparations for both the 2025 Universiade and the 2026 Asian Games. This approach ensures a coherent and unified training system across competitions. The goal is to match or even surpass the country's best-ever overseas performance of 7<sup>th</sup> place in the Universiade rankings, while also setting sights on the 2026 Asian Games in Nagoya.

For this year's Summer Universiade in Rhein-Ruhr, Germany, Taiwan will send teams to compete in various team ball sports, including men's and women's basketball, men's and women's volleyball, and men's and women's beach volleyball. It is estimated that the total number of athletes participating will reach around 200, with the overall delegation comprising nearly 290 members.

To actively prepare and provide the best logistical support for the Universiade athletes, Director-General Cheng Shih-Chung of the Sports Administration (SA) led a delegation from February 4 to 12 this year-shortly after the Lunar New Year—including colleagues from the SA, the Chinese Taipei University Sports Federation, the National Sports Training Center, and the Taiwan Institute of Sports Science, to visit proposed logistics station sites in Essen and Berlin, Germany. During the visit, the delegation also met with Representative Shieh Jhy-wey at the Taipei Representative Office in Germany and engaged with members of the overseas Taiwanese community. By leveraging local resources and conducting a comprehensive assessment, the goal is to establish effective staging facilities for this year's Universiade, ensuring athletes and coaches can train without concerns and aim for the best possible performance.

#### **2025 德國萊茵魯爾世大運集訓全面展開 體育署全力支援後勤**

2025 夏季世界大學運動會訂於今(114)年7月16日至27日在德國萊茵魯爾舉行,目前已完成各競賽種類遴選辦法訂定及公告,我國代表隊預計將參加田徑、游泳、競技體操、韻律體操、籃球、排球、桌球、網球、擊劍、柔道、跆拳道、射箭、羽球、划船、沙灘排球等15種運動種類,已遴選出的培訓隊已於今年2月1日起陸續展開集訓。

爭取本屆世大運佳績,本屆世大運在培訓 策略上,將 2025 世大運結合 2026 亞運會進 行培訓體系連貫、整合各賽會培訓作業的方式 辦理,期待本屆世大運國家排名能追平甚至超 越歷屆境外參賽最佳的第 7 名成績,進而放眼 2026 年名古屋亞運的參賽目標。 本次德國萊茵魯爾世大運,我國本次在團體球類競賽方面,將派出男、女籃球、男、女排球、男、女沙灘排球等代表隊參賽,預估屆時參賽選手總數將達 200 人,代表團人員將接近 290 人的規模。

為積極備戰並提供世大運選手最好的後勤 支援服務,體育署鄭世忠署長於今年2月4日 至12日率體育署同仁、大專體總、國訓中心 及運科中心於農曆春節後,赴德國埃森及柏林 走訪中繼站,並拜會我國駐德國台北代表處謝 志偉大使及德國僑界相關人士,藉助德國當地 資源,綜合評估作爲提供協助設置本屆世大運 中繼站,讓世大運選手及教練在訓練上無後顧 之憂,進而爭取最好的成績。

#### The Second National Survey on Sports Facilities Reveals Significant Growth in Accessible Sports Facilities, Enhancing the Exercise Environment



▶ In the process of implementing various public construction projects, the SA has prioritized subsidies for barrier-free, gender-friendly, and parent-child facilities. The survey shows that, bolstered by policy support, barrier-free facilities in public sports venues have increased by over 30%. (From left: SA Sports Facilities Division Section Chief Hsu Jui-chen, SA Sports Facilities Division Deputy Director Pan Wan-hsin and Assistant Professor Lin Ching-hung of National Taiwan Normal University)

The Sports Administration (SA) announced on April 24 the latest survey results on the status of public sports venues and facilities nationwide. Over the past four years, the number of sports

venues has significantly increased, with 73 new venues and 1,058 facilities added. Notably, the greatest growth has been seen in facilities for sports and leisure, highlighting the success of both the cen-

tral and local governments in promoting national sports and the growing public interest in sports and recreation.

In the four years since the first national survey of public sports facilities was conducted in 2019, the SA has continued to support local governments in building and renovating these facilities through two initiatives under the Forward-looking Infrastructure Development Program: the "Project to Create High-Quality and Friendly Sports Facilities" and the "Project to Enhance the Sport for All Environment," with a total of approximately 400 projects funded. To assess the current status of sports facilities nationwide and provide the public with up-to-date information on venues, a comprehensive survey will be conducted across 22 counties and cities from October 2023 to October 2024. The survey content included basic information. ancillary facilities, barrier-free, gender-friendly and parent-child facilities, etc.

According to the survey, the total number of sports venues in 22 counties and cities nationwide reached 1,336, an increase of 73 from 1,263 in 2019. Among them, the top three counties and cities in terms of the number of added venues were Taichung City (an increase of 21), Taoyuan City (an increase of 20), and New Taipei City (an increase of 12). In addition, the total number of existing

sports facilities reached 3,255, up by 1,058 from 2019, an increase of 48.16%. With the active promotion of governments at all levels, the sport for all environment has continued to improve, and the number of venues and facilities has increased significantly.

The top five cities and counties in terms of the number of sports venues are New Taipei City, with 197 venues (14.75%), Taichung City with 175 venues (13.10%), Taipei City with 142 venues (10.63%), Taoyuan City with 130 venues (9.73%), and Changhua County with 95 venues (7.11%). Among the various types of sports facilities, the leading three are basketball venues, totaling 837 (25.71%), multi-function dance classrooms with 268 (8.23%), and badminton venues with 236 (7.25%). Notably, the number of multi-function dance classrooms has surged from 7<sup>th</sup> place (79 venues) in 2019 to 2<sup>nd</sup> place (268 venues), achieving an impressive growth rate of 239.24%, surpassing swimming pools (2<sup>nd</sup> place in 2019) and tennis venues (3<sup>rd</sup> place in 2019); additionally, badminton venues have risen to the top three with a growth rate of 59.46%, reflecting the increasing popularity of these activities and the growing demand for facilities.

To provide a friendly sports environment, the SA has prioritized barrier-free,

gender-friendly, and parent-child friendly facilities in its public construction projects. According to the latest survey, barrier-free facilities in public sports venues nationwide have shown an encouraging upward trend, supported by policy initiatives, with an overall growth rate exceeding 30%. Specifically, a total of 483 venues now feature barrier-free parking spaces, representing an increase of 176 from 2019 (307), marking a growth rate of 57.33%. As for barrier-free scooter parking spaces, the number increased from 96 to 185, with the highest growth rate of 92.71%. The availability of barrier-free ramps increased from 411 to 547, resulting in a growth rate of 33.09%. Additionally, there are now 189 barrier-free lifts, which signifies a growth rate of 46.51%. Notably, over 35% of sports venues nationwide now offer barrier-free toilets, totaling 689, while the number of barrier-free shower rooms has also seen a slight increase to 195, with an installation rate of 14.6%.

Significant progress has also been observed in gender-friendly and parent-child facilities. Currently, there are 182 sports venues with gender-friendly toilets, accounting for 13.62% of all venues nationwide. Additionally, the number of parent-child toilets has risen to 233, marking an increase of 90 since the 2019 survey, which reflects a growth rate of 62.94%.

Although the number of gender-friendly and parent-child shower rooms has only seen a slight increase—mostly because they are primarily located in swimming pools—parking spaces designated for women and children have been included in legal requirements, resulting in a total of 216 such spaces, with a growth rate of 47.95%.



➤ The Sports Administration announced the latest results of its survey on the current status of public sports venues and facilities on April 24. The number of sports venues across the country has shown significant growth, with 73 new venues and 1,058 new facilities added over the past four years. (Photo: SA Sports Facilities Division Deputy Director Pan Wan-Hsin)

The above survey results show that the number of barrier-free, gender-friendly and parent-child friendly facilities has been increased simultaneously, fully demonstrating the importance that venue planners attach to people with disabilities, family users and gender-friendly spaces, bringing the overall sports environment more in line with the sports needs of people with special needs.

The SA reported significant growth in sports facilities across all levels based on their event handling classifications. Spectator-type (Class A) facilities, designed for domestic and international events, now total 90-an increase of 25 since 2019, reflecting a growth rate of 38.46%. Training and teaching-type (Class B) facilities have reached 265, up by 43, indicating a growth rate of about 20%. Leisure and promotion-type (Class C) facilities, essential for promoting sports for all, have surged to 2,900, a notable increase of 990 since 2019, representing a growth rate of 51.83%. This classification system enables various groups to select suitable venues according to their needs. The survey highlights that the significant budget support from governments at all levels over the past four years has greatly aided in promoting sports for everyone.

The SA emphasized its commitment to enhancing the quality of sports facilities nationwide. Following the future establishment of the Ministry of Sport, the SA will provide guidance to city and county governments to optimize various sports venues and improve ancillary spaces for special groups and sports companions. The focus will also be on developing emerging sports and creating diversified, community-based facilities. By improving accessibility and inclusivity, the SA aims to encourage sports participation, promote national health, foster a culture of sports for all, and strengthen Taiwan through sports.

### 全國運動設施第2次現況調查結果公布全民運動設施大幅成長 運動環境更友善

教育部體育署今(24)日公布最新公有運動場館設施現況調查結果,全國運動場館增長有成,4年內新增73座場館與1,058處設施。其中在全民運動休閒類的設施數量成長幅度最大,顯見近年來中央偕同地方政府共同推動全民運動有成,運動休閒更受到國民的重視。

全國公有運動場館自 108 年進行第 1 次全國運動設施現況調查以來,至今已過 4 年。體育署透過前瞻基礎建設計畫項下「營造優質友善運動場館設施計畫」及「充實全民運動環境計畫」2 項計畫,持續補助各地方政府興(整)建運動設施,總計約 400 案。為掌握全國各地運動設施現況,並提供民衆最新運動場館資訊,自 112 年 10 月 起至 113 年 10 月 辦理全國22 縣市公有運動場館設施現況調查工作,調查內容包括基本資料、附屬設施、無障礙、性別友善及親子附屬設施等設置情形。

根據調查,全國 22 個縣市的運動場館總數達 1,336 座,較 108 年的 1,263 座增加 73 座。其中,場館增加數前三名縣市分別為臺中市(增加 21 座)、桃園市(增加 20 座)及新北市(增加 12 座)。此外,旣有運動設施總數多達 3,255 處,相較 108 年大幅增加 1,058 處,增幅達 48.16%,在各級政府積極推動下,全國運動環境持續優化,場館與設施數量均有顯著增長。

另外,全國運動場館數量前五名的縣市分 別為新北市 197座(14.75%)、臺中市 175座(13.10%)、臺北市 142座(10.63%)、桃園 市 130座(9.73%)及彰化縣 95座(7.11%)。 在各類運動設施中,設置數量最多的前三項分別為籃球場館 837處(25.71%)、多功能舞蹈運動教室 268處(8.23%)及羽球場館 236處(7.25%)。值得一提的是「多功能舞蹈運動教室」的設置數量由 108年第7名(79處)上升至第2名(268處),增長率高達 239.24%,已超越游泳池(108年為第2名)及網球場館(108年為第3名),羽球場館建置數量排名亦上升1名,排至前三名之列,增長率達 59.46%,顯示該類運動人口及設施需求持續增加。

為提供友善運動環境,體育署於執行各項公共建設計畫過程中,已將無障礙、性別及親子友善設施列爲補助重點,於本次調查中各地公有運動場館的無障礙設施在政策支持下呈現增加趨勢,增長率均達3成以上。其中,共有483座場館設置無障礙汽車停車格,較108年(307座)增加176座,增長率達57.33%,至於無障礙機踏車停車格則由96座提升至185座,增長率幅度最高,達92.71%,而無障礙坡道亦從411座增加爲547座,增長率爲33.09%,無障礙升降設備189座,增長率爲46.51%;另全國設有無障礙廁所之運動場館佔比已超過3成,達35.23%(計689座),以及無障礙淋浴間亦略微提升至195座,設置比率達14.6%。

此外,在性別友善與親子設施方面亦有顯著進展。全國設有性別友善廁所之運動場館為 182座(全國場館佔比達 13.62%),親子廁所 則為 233座,較 108年調查增加 90座,增長 率達 62.94%,有顯著增長情形;另性別友善及親子淋浴間設置數量,因多數設置於游泳池場域,故設置比率僅微幅提升,以及婦幼停車格因納入法定要求,故增加至 216 座,增長率達 47.95%。

根據上述調查結果,無障礙、性別及親子 友善設施設置數量已同步提升,充分展現場館 規劃者對身心障礙族群、家庭使用者及性別友 善空間之重視,使整體運動環境更貼近特需族 群運動需求。

體育署表示,依據運動賽事辦理功能分類,各級運動設施數量亦有顯著成長。觀賞競技型(A級)設施主要用於舉辦國內外賽事,全國共計90處,較108年增加25處(增長率38.46%),訓練及教學型(B級)設施則為265處,增加43處,微幅成長約2成,而休閒與推廣型(C級)設施為全民運動推廣之基礎建設,經調查全國共計2,900處,較108年調查結果大幅增加990處,增長幅度高達51.83%。運動場館設施分級分類有助於不同族群依需求選擇合適場地,此調查結果也凸顯各級政府4年期間投資大量預算支持,有助於全民運動推展。

體育署強調,為進一步提升全國運動設施品質,未來運動部成立後將持續輔導並補助各直轄市及縣(市)政府優化及設置各類型運動場館,並強化特殊族群、運動陪伴者所需附屬空間,同時關注新興運動發展,朝向小型、社區化及多點式方式建置多元運動設施,並提升場館可近性及普及性,以鼓勵民衆參與運動,促進國民健康,提升全民運動風氣,透過運動壯大臺灣。

# Vice President Hsiao Bi-khim Attends the Opening Ceremony of the 2025 National Intercollegiate Athletic Games Encourages Athletes to Challenge Themselves and Try Their Best



▶ Vice President Hsiao Bi-khim attends the opening ceremony of the 2025 National Intercollegiate Athletic Games, encouraging athletes to challenge themselves and give their best effort.

2025 National Intercollegiate Athletic Games Grand Opening Held on April 27 at Chang Jung Christian University Stadium. The opening ceremony of the 2025

National Intercollegiate Athletic Games (NIAG) was held on the afternoon of April 27 at the athletics stadium of Chang Jung Christian University (CJCU). Vice President

Hsiao Bi-khim attended the event and officially declared the games open, marking the start of the highest-level collegiate sports competition in Taiwan. Minister of Education Cheng Ying-yao and Director-General of the Sports Administration (SA) Cheng Shih-chung were also present to encourage the athletes to showcase their full potential.

Vice President Hsiao stated that a Ministry of Sports will be established later this year, reflecting the government's commitment to developing innovative national sports policies. She emphasized continued support through various resources to create a diverse and inclusive sports environment, promote elite sports development, and provide strong backing for athletes. She expressed hope that sports will not only remain competitive but also become a cultural force, shaping society and integrating into the daily lives of all citizens. She encouraged athletes to learn and grow through friendly competition at the NIAG.

Minister Cheng highlighted that this year's NIAG has attracted 9,911 athletes from 145 universities and colleges, competing in 21 sports disciplines. The event features both veteran and emerging student-athletes, including 12 Taiwanese athletes who participated in the 2024 Paris Olympics. He emphasized that the

NIAG serves as a performance review and a prestigious stage to showcase competitive strength, expressing hope that the athletes will excel and achieve outstanding results at the 2025 Summer World University Games in Germany.



Minister of Education Cheng Ying-yao stated that the National Intercollegiate Athletic Games is both a review of athletes' training achievements and a stage to display their competitive strength. He expressed his hope that all athletes will perform excellently and wished them success in the 2025 Summer World University Games in Germany.

President Lee Yung-lung of CJCU, the host institution, expressed gratitude to the SA and all supporting partners. He emphasized that the NIAG is more than just a sports competition—it is an important platform for youth energy and team spirit. CJCU prepared meticulously for every detail and hopes that all athletes will

shine, showing the dedication and value of collegiate athletes to everyone.

The opening performance, themed "Beyond Limits, Victory in Hand," featured a dynamic blend of drumming, vocal ensemble, energetic dance, creative performance, and marching. Ten Drum Art Percussion Group kicked off the ceremony with a powerful performance symbolizing athletes' readiness and determination to do well. This was followed by a warm choral presentation by the Tainan Theological College & Seminary Shepherds Choir, representing unity and friendship. A creative performance titled "NIAG Change, Change, Change!" was performed by Zebra Man Theater, showcasing various sports through rapid costume and prop changes, highlighting youth creativity and vibrancy. The TSG Hawks Cheerleading Team energized the crowd with lively cheers, and the grand finale featured the R.O.C. Naval Academy Marching Band, paying tribute to athletes with coordinated formations and lighting effects, setting the stage for exciting competition and victory."

The athlete parade followed, with each university team entering the stadium in turn, radiating unity and pride. During the flag-raising ceremony, the national and NIAG flags were hoisted while the official anthem played, creating a solemn and moving atmosphere.

The athlete and referee oaths were taken by rugby player Lin Ching-le and woodball head umpire Lee Po-huan, pledging to uphold fairness, integrity, and professionalism throughout the games. Next, the torch relay entered the stadium, with CJCU's weightlifters Chen Po-jen and Yen Wei-chin carrying the torch and lighting the main flame-symbolizing honor, mission, and the enduring spirit of athletic competition. This officially marked the launch of the NIAG. The flame not only signifies the continuation of the sports spirit but also the athletes' unwavering determination in pursuing their dreams. The ceremony concluded with a stunning three-minute fireworks display, elevating the atmosphere to its peak.

This year's NIAG features 21 competition categories, including: Athletics, Swimming, Gymnastics, Table Tennis, Badminton, Tennis, Soft Tennis, Taekwondo, Archery, Fencing, Judo, Karate, Weightlifting, Boxing, Shooting, Rowing, Canoeing, Cycling, Wrestling, Woodball, and Rugby. To allow the public to enjoy these high-level performances, the MOESports YouTube channel will provide live broadcasts. More details are available on the official NIAG website: https://114niag.cjcu.edu.tw/

#### 蕭美琴副總統蒞臨 114 年全大運開幕典禮 勉勵選手挑戰自我全力以赴

114年全國大專校院運動會 4 月 27 日下午在長榮大學田徑場舉行開幕典禮,蕭美琴副總統親臨會場並宣布賽會正式開始,全國大專生最高水準的運動競技正式展開,教育部鄭英耀部長及體育署鄭世忠署長一同出席盛會,期勉選手展現實力。

蕭美琴副總統指出,運動部將於今年成立,政府規劃更多創新國家體育政策,並持續 挹注各種資源,提供多元良好的運動環境,支 持競技專業發展,成爲各位選手最好的後盾, 也落實競技運動全民化,讓競技不只是一個運 動賽事,也能形塑一種社會文化,同時提升競 技運動的普及化。期盼選手們透過全大運,互 相切磋,一起進步。

教育部鄭英耀部長指出,全國 145 校 9,911 名選手參加今年全大運,在 21 個運動種類角逐最高榮譽。全大運是國內大專運動員老將與新秀一起登場的頂級運動競技賽會,包括我國參加 2024 巴黎奧運的 12 位選手也都報名參賽。全大運是選手訓練的成果檢視,與展現參賽實力的舞台,期待選手們都能有出色表現,祝福這些選手能在 2025 德國世大運賽場上,奪取佳績。

本屆全大運承辦學校長榮大學李泳龍校 長感謝教育部體育署與各界的支持,他表示 全大運不只是競技舞台,更是展現靑春能量 與團隊精神的重要平台,長榮大學以最用心 的態度籌備每個環節,期盼選手都能在這場 盛會中綻放光芒,也讓全台看見大專運動員 的努力與價值。

開場表演以「超越巓峰競在手中」爲主題,融合鼓樂、人聲合唱、活力舞蹈、創意展演與樂儀操演等多元形式,不僅展現競技精神與青春能量,也向所有參賽選手致上最誠摯的敬意。典禮由氣勢磅礡的十鼓擊樂團揭開序幕,象徵選手蓄勢待發、全力以赴;緊接著由南神神院牧人合唱團以溫暖歌聲傳遞團結與友誼;創意表演「全大運變變」由斑馬人演劇團演出,透過道具與服裝的快速轉換,動態呈現多元競賽項目,展現青春活力與創意巧思。接著由台鋼雄鷹啦啦隊登場,以動感應援曲炒熱全場氣氛。壓軸登場的中華民國海軍官校樂儀隊則以整齊劃一的操演、隊形變化與燈光特效,向所有選手致上最高敬意,也爲整場典禮揭開榮耀序曲,點燃賽事熱血氛圍。

緊接著進行選手進場儀式,各代表隊依序 步入會場,展現團結與榮耀的氛圍。隨後舉行 升旗儀式,在國旗與全大運會旗冉冉升起、大 會歌響起時,全場肅立,氣氛莊嚴感人。

運動員及裁判宣誓代表分別為橄欖球林淨 樂選手和木球李柏寰裁判長,承諾秉持公平競 爭、公正執裁的精神,展現體育賽會的誠信與 專業。隨後聖火進場,由長榮大學舉重陳柏任 選手及顏瑋勤選手手持聖火進場,點燃象徵榮 耀與使命的主聖火,正式宣告全大運啟動,聖 火不僅象徵運動精神的延續,也點亮全體選手 拼搏夢想的堅定意志。隨後,現場燃起長達三 分鐘的絢麗煙火秀,爲典禮劃下最精彩的高光 時刻,將現場氣氛推向最高潮。

本次全大運共有田徑、游泳、體操、桌球、 羽球、網球、軟式網球、跆拳道、射箭、擊劍、 柔道、空手道、舉重、拳擊、射擊、划船、輕 艇、自由車、角力、木球及橄欖球等 21 種競 賽種類。體育署爲了能讓國人同步欣賞這些優 秀選手在賽場上的表現,將由體育署 YouTube MOESports 頻道提供轉播服務。詳細資訊可 見全大運官方網站: https://114niag.cjcu.edu. tw/。

#### Sport Terms 運動詞彙

Exercise health	運動健康
Sports event	運動賽事
Sports instructor	運動指導員
Summer World University Games (Universiade)	夏季世界大學運動會
Rhythmic gymnastics	韻律體操
Beach volleyball	沙灘排球
Chinese Taipei University Sports Federation	大專體總
Sports Facility Situation Survey	運動設施現況調查
Barrier-free ramp	無障礙坡道
Parent-child friendly facilities	親子友善設施
National Intercollegiate Athletic Games	全大運
Marching band	樂儀隊



# April / Issue 149 Sports Administration Newsletter

Publisher 鄭世忠 署長

Director-General Cheng, Shih-Chung

Tel (886) 2-87711870

Fax (886) 2-87731435

E-mail elfie@mail.sa.gov.tw

Website http://www.sa.gov.tw